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Prof. Anna Jankowska-Kłapkowska

Nawiązując do treści propozycji uchwały Senatu zapropo

nowała wy^reślenie passusu traktuj^cego o wielkości Uczelni.

Przerwa w obradach trwająca ok. 10 minut.

Wznowienie obrad.

Rektor oref. A.S. Kleczkowski

Serdecznie powitał na posiedzeniu Senatu Gościł księdaa

Kubackiego, boata Adama 1 proboszcza parafii, do której

należy AGH - księdza Zająca.

Owaj pierwsi, z ogromnym pietyzmem przez ponad 30 lat prze

chowywali witraż świętej Barbary. Dzisiaj w dniu powrotu

witraża na Uczelnię serdecznie Im za to podziękował.

Autorami witraża są dwaj krakowscy artyści: prof. Adam

Stalowy-Dobrzańekl i prof. Gardowskl. Na przełomie lat 1946/47

zamówiło go Stowarzy^zenie Studentów Akademii Górniczej.

Dwaj przedstawiciele zarządu tego Stowarzyszenia eą wśród

członków dzisiejszego Senatu: Rektor prof. A.S. Kleczkowski
i Prorektor S. Gorczyca.

Początkowo witraż był wykonany z kalki woskowej na ramie

drewnianej i umieszczany w tym miejscu, gdzie obecnie znajduje

się posęg St. Staszica.

W roku 1948 zamówiono witraż szklany, przeznaczając na ten

cel dochód z bali barbórkowych odbywających się w auli głów

nego gmachu. Wykonano go na podstawie pierwowzoru na kalce

w Zakładach Witrażniczych Żeleńskiego.

Po likwidacji Stowarzyszenia Studentów Akademii Górniczej

witraż wymontowano i umieszczono w małym pokoiku nad portiernią,
Później wywieziono go poza teren Uczelni i anonimowo złożono

w przedelonku kościoła św. Barbary. Zaopiekowali się nim,

z ogromną czcią,księża Oezuici.Dziś zwracają go nam z prawdziwą

przyj emnością•
3.M. Rektor prof. A.S. Kleczkowski w imieniuwłedz Uczelni

i w imieniu Senatu złożył najserdeczniejsze podziękowania tym,

którzy uratowali 1 uszanowali witraż, by dzisiaj znów przekazać

go Uczelni.
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W tym momencie rozległy się bardzo długie oklaski, nie dało
się ukryć ezozerego wzruszenia.

W przerwie obrad Senatu naetępiło uroczyste poświęcenie witraża
św. Barbary.

Po przerwie zabrał głos

Prorektor doc. J. Zabiarowakl

Przedstawił cztery warianty nadrabiania zaległości wynikłych

z powodu trwania strajku. Straty sę do odrobienia przy spełnieniu
podstawowych warunkowi kadra nauczajęca musiałaby przyjęć na sie

bie obowięzki prowadzenia zajęć w wolne soboty oraz obowięzki

wynlkajęce z nsstępujęoych zmian organizacyjnych i skrócenie waka

cji zimowych, przerwy międzysemestralnej i inne.

Na zakończenie Prorektor doc. 3. Zabierowaki skierował prośbę

do członków Senatu o wypowiedź na temat przedetawlonej sprawy.

Student Robert Rychlickl /zaproszony delegat strajkulacei

młodzieży/

Poinformował, że etrejkujęey studencizastanawiaję się nad

zmianę formy akcji protestacyjnej na takę.która by nie wprowa
dzała chaosu w żyole Uczelni,

^ednakże ostateczna decyzja zależeć będzieod wyniku referendum.

Prof. Z. Strzelecki

Stwierdził, że protest studentów Jest odpowledzię na niepra

widłowości istniejęce Jeszcze w środowisku akademickim naszego

kraju. Oedność narodowe można budować jedynie w oparciu o dialog

1 wzajemne porozumienie. Niepokojem napawa groźba wprowadzenia

nadzwyczajnych uprawnień dla Rzędu, Zdaniem prof.Z,Strzeleckiego

naród polski doznał zbyt wiele cierpień, aby ponownie musiał

doświadczyć groźby przemocy.


